


﻿LEKCIJA 1
STEPEN A1💁



 

Prije nego što zaplovimo u svijet njemačkog, za početak bi
bilo poželjno da zapamtite neka od osnovnih pravila kada

je u pitanju izgovor! 



Bitno je memorisati u tintaru: 
🌞"ei" se uvijek izgovara kao "aj"

🌞 "eu" se izgovara kao oj 
🌞 "ie" se izgovara kao dugo "i" 



👨‍🏫"ö" se izgovara tako da usne 
namjestite na izgovor glasa O, a 

na kraju izgovorite glas "E" 



👨‍🏫"ü"se izgovara tako da usne 
namjestite na izgovor glasa "U", a

pokušate izgovoriti i kažete glas "I".







👨‍🏫"ö" se izgovara tako da usne 
namjestite na izgovor glasa O, a 

na kraju izgovorite glas "E" 



👨‍🏫"ü"se izgovara tako da usne 
namjestite na izgovor glasa "U", a

pokušate izgovoriti i kažete glas "I".



⚠️ bitno još dodati: 
🌞 "tsch" se izgovara kao "č" 

🌞 "z" se izgovara kao "c"
🌞 "st" se izgovara kao "št" 
🌞 "w" se izgovara kao "v"

🌞 "qu" se izgovara kao "kv"
🌞 "ph" se izgovara kao "f"



Onda uzmete tekicu i pišete: 

🌞 "Pipa ist klein." 
- "Pipa ist klAJn" 👨‍🏫 



🌞 "Sie ist schlau." 

- "Zi: (dugo i) ist Šlau."



🌞 "Ich bin groß und stark." 
 - "Ih bin gros unt ŠTark." 






LEKCIJA 2 🌞 
STEPEN A1 👨‍🏫

Kada smo se upoznali sa nekim pravilima kod izgovora,
naučimo i neke bitne pocetnicke fraze:

🌞Zdravo.
 Hallo.

🌞Dobro jutro.
 Guten Morgen.

🌞Dobar dan.
 Guten Tag.

🌞Dobro veče. 
 Guten Abend.

🌞Laku noć.
 Gute Nacht.

🌞Kako se zoveš?
 Wie heißt du?

🌞Moje ime je Malik.
 Mein Name ist Malik



🌞Gdje živiš?
Wo wohnst du? 



🌞Odakle si?

Woher kommst du? 



🌞Kako si? 
Wie geht es dir? 



🌞Dobro, hvala

Gut, danke 



🌞A tebi?
Und dir? 



🌞Drago mi je upoznati te. 

Freut mich, dich kennen zu lernen 



🌞 Želim ti ugodan dan.
Ich wünsche dir einen schönen Tag. 



🌞Vidimo se kasnije. 

Bis später 



🌞Doviđenja. 
 Auf Wiedersehen.



LEKCIJA 3 🎁
STEPEN A1 👨‍🏫

👨‍🏫Prvo što moramo znati je to da se "der”, “die” i “das” u
njemačkom zovu Artikel, a na našem: određeni član.

Određeni članovi određuju rod imenice tj muški, ženski ili
srednji rod i stoje uz samu imenicu.

Obično ga koristimo za imenicu koju smo već pomenuli
u prethodnoj rečenici ili ako znamo o čemu se već radi.

U njemačkom jeziku postoje i neodređeni članovi: (ein,
eine;) E tu nam nije imenica tačno i pobliže opisana. 

Na primjer: 🌞Ich habe eine Katze.
- Imam jednu mačku. 

👨‍🏫Veoma je važno da razumijete i pravilno koristite ove
članove kako biste ostvarili dobru komunikaciju. 



Neki presjek koji treba za početak znati je: 

Određeni članovi u njemačkom jeziku su:
⭕DER - za imenice muškog roda
➡️Na primjer: der Hund - pas 

⭕DIE - za imenice ženskog roda
➡️Na primjer: die Frau - žena

⭕DAS - za imenice srednjeg roda 
➡️Na primjer: das Buch - knjiga

Neodređeni članovi u njemačkom jeziku su:
⭕ imenice muškog - član EIN

➡️Na primjer: ein Hund - jedan pas 
⭕ imenice ženskog roda - član EINE
➡️Na primjer: eine Frau - jedna žena 

⭕imenice srednjeg roda - EIN 
➡️ Na primjer: ein Buch - jedna knjiga

⚠️ Članovi u njemačkom jeziku se uče uz imenicu zato
što se rod imenice ne poklapa uvijek sa našim

jezikom.
(kuća srednjeg roda, a u našem zenski rod) 

Ali na primjer: 
👨‍🏫die Gabel -  ženski rod

 Viljuška je i kod nas ženski rod! 



U njemačkom postoje  imenice sa dva člana,  to su
uglavnom riječi, koje su preuzete iz drugih jezika, na

primjer: 
👨‍🏫der /das Kaugummi 

👨‍🏫der/das Bonbon 
👨‍🏫der/das Laptop itd 

Ali ne budite tokmaci i ne učite sve  rodove napamet, jer
više od 70%  se može na osnovu završetka imenice

provaliti kojem rodu pripada neka imenica u
njemačkom jeziku.

Mada i malo logike uključiti...
Možda ste i primjetili da su i životinje  uglavnom 

 muškog roda, osim ako izričito govorimo o ženskoj
životinji (krava, mačka, kobila) ili o mladunčadima

životinja. 
Tako i voće je ženskog roda uz par izuzetaka.





 LEKCIJA 4 📢
STEPEN A1🎉






👨‍🏫 Neke osobe su zbunjene i ne znaju kada treba da
Pišu veliko slovo u riječima. 

Srž je ta, da se ➡️ sve imenice pišu velikim slovom! 



Kada kažemo imenice, to je širok pojam i označavaju
prije svega ⤵️  



👨‍🏫 Živa bića 

( bilo: Arzt,  Lehrer , Person, Ševala)



👨‍🏫 Predmete 
 (Handy, Laptop, Turnschuh)



👨‍🏫 Stanje stvari/događaji  (Unfall, Ereignis, Thema)



👨‍🏫 Apstraktne pojmove  (Angst, Liebe, Freiheit)



Znači, laičaki rečeno , imenice mogu biti opipljive i

neopipljive 🙄
🌞 Nebo ne možemo pipati, ali se može vidjeti)

➡️ der Himmel 





➡️ die Katze 

Opet imaju i apstraktne stvari koje ne možemo ni pipkati
ni gledati, ali ih možemo "wahrneMati" 😁 

tj čulima/osjećajima opaziti...
Na primjer:

➡️  Liebe, Zufriedenheit, Angst... 
Ili možemo samo preko neverbalne komunikacije dobiti

informaciju kakvog je raspoloženja neko i šta nam
njihova mimika kaže.

To je bitno razlikovati, jer čete vidjeti da će se neke
imenice pojaviti bez člana, tj; uživiti se u ulogu nultog

člana. 

Ševalu kao ženu možemo pipkati 🤷🏼‍♂️ , ali ne njeno ime.
 Inače će nas pojesti i samljeti...ko mljeveno meso. 



LEKCIJA 5 🎁
 STEPEN A1 👨‍🏫

👨‍🏫Da bismo sebi olakšali učenje rodova, bitno je pratiti i
nastavke imenica ⛔ 

Ono za neki početak, fokus ide na⤵️

✅ DER
🌞Imenice koje se odnose na muške osobe ili životinje

🌞godišnja doba, mjesece, dane u nedjelji, vrijeme kao i 
djelove svijeta. 

🌞 imenice koje se odnose na stvari koje obavljaju neku
akciju,funkciju(der Wecker-alarm clock,der Computer)

🌞 imenice koje se završavaju na ich,-ig,-ling - kao i
imenice uzete iz stranih jezika na ➡️-ant,-ast,-ismus,-or



✅ DIE
🌞Većina imenica koje se završavaju na -e

🌞imenice koje se završavaju na heit,-keit,-schaft,-ung,-ei. 
🌞imenice muškog roda koje se odnose na ljude,kojima se

dodavanjem -in u jednini i -innen u mnomini prave
imenice ženskog roda koji se odnose na osobe ženskog

pola. 
🎁(der Lehrer-die Lehrerin, der Arzt,  die Ärztin)

✅DAS
🌞 Većina imenica koje počinju na Ge. 

🌞Deminutivi( završavaju na -lein,-chen)
🌞Imenice koje se odnose na mlade osobe i životinje. 

🌞Imenice koje se završavaju na -nis,-tum...



LEKCIJA 6 👨‍🏫
 STEPEN A1🎁🌞

👨‍🏫 Prošlu lekciju smo se upoznali kako članovi
funkcionišu i kako ponekad prepoznati rod.

E sada, zapazili ste da neke imenice ne nose članove
često tj; da se provlače bez člana... ➡️ nulti član!

Čujemo često : 
🌞Der Esstisch ist aus Holz 🤷🏼‍♂️
🌞Ich esse gerne Fleisch. 🤷🏼‍♂️

🌞Man braucht auch mal wieder Luft zum Atmen ! 🤷🏼‍♂️ 

Šta se dešava ovdje? Zašto nema člana? 🙄 
Pogledajmo ove riječi : 

⚠️Benzin, Beton, Bier, Alkohol, Brot, Butter, Fleisch, Geld,
Glas, Gold, Holz, Kaffee, Kohle, Luft, Milch, Öl, Salz, Sand, 

Silber, Tee, Wasser, Wein, Zucker...

⛔ Zaključujemo da je ovdje jedan mix imenica, od
gradivnih materija, materijala do tečnosti.

Iz toga možemo površno zaključiti da kod materijala,
gradivnih materija i tečnosti ide često nulti član. 🤷🏼‍♂️



⛔A sad zašto ove nemaju uglavnom član u rečenici: 

🌞🙆‍♂️Angst,  Dummheit, Zeit, Durst, Ehrgeiz, Fleiß, Freude,
Geduld, Glück, Hass, Hitze, Hunger, Intelligenz, Kälte,
Kraft, Liebe, Mut, Neid, Pech, Ruhe, Seele, Verstand...

⛔Ovo su apstraktne imenice i one uglavnom se provlače
bez člana.⛔ 

🖐😁Sa ovim zaključujemo najosnovnije smjernice o
rodovima u njemačkom.



LEKCIJA 7🌞
STEPEN A1👨‍🏫

Najbitnije štivo o padežima: 
🔥1) Nominativ je uvijek vršilac radnje, ili nosilac stanja...

Na primjer:
🎁 Die Sonne scheint.  Sunce sija... (ko , šta?)

🔥2) Genitivom uvijek pokazujemo čije je nešto i ide u
kombinaciji sa Nominativo... 

Na primjer:
🎁Das ist das Buch meines Vaters. (meines Vaters) 

To je knjiga mog oca.

🔥3) Dativ nam pokazuje mjesto mirovanja, ili ako
imamo indirektni objekat, nekome nešto dajete ,

poklanjate... Za mjesto odgovara na pitanja wo... dativ
ima određene propozicije kao➡️ auf, unter, bei koje

zahtjevaju dativ... iste te propozicije mogu da se koriste
sa akuzativom ukoliko je "iskazujemo" kretanje od tačke

A do tačke B



⚠️ Dativ- Ich bin in DER Stadt. (Jer miruješ. Ovom
rečenicom odgovaraš na pitanje "wo" )

⚠️ Akuzativ - Ich gehe in DIE Stadt... (Jer se krećeš, nisi u
stanju mirovanja..pitanje je "WOHIN.")

🔥4) Akuzativ sluzi i za direktni objekat i stanja kretanja
pa imamo: 

🌞Ich lege das Buch auf den Tisch. (Jer pri tom se krećeš,
stavljaš knjigu od tačke a do tačke b). 

🌞Dativ: Das Buch liegt auf dem Tisch. (Knjiga je na stolu,
ona je na tom mjestu u jednoj tački.)



LEKCIJA 8🌞
STEPEN A1👨‍🏫

🖐 "Određivanje pripadnosti" 

🙆‍♂️Ako se  nekom imenu doda nastavak -s , onda
označavamo time da nekome nešto pripada, na primjer:

 
🌞Das ist Pipas Haus. 
To je  Pipina kuća .

Ili : 
🌞Das ist Džemilas Handy

ili:
🌞Mahirs Eltern sind nach Kroatien gegangen.  

- Mahirovi roditelji su otisli u Hrvatsku .
(Kao  u engleskom funkcioniše. )

👨‍🏫 E sada sa dativom koristimo propoziciju "VON" : 
🌞Das ist das Haus von Pipa. 

To je kuća od Pipe.

⛔🙆‍♂️E sada pripadnost i padež od kojeg svi bježe; Genitiv: 
🌞Das ist das Handy meiner Tante . 

To je telefon moje tetke. 



LEKCIJA 9 🙆‍♂️ 
STEPEN A1 🌞

👨‍🏫U njemačkom jeziku postoje tri pomoćna glagola:
✅ SEIN (biti)✔

✅ HABEN (imati)✔
✅ WERDEN (postati)✔

Bez ovih glagola ne možete ni u granap otići 😜

Funkcija ovih glagola je da zajedno sa glagolima u svom
punom značenju grade neko određeno vrijeme  ili

glagolski način.

🎁haben i sein grade formu prošlog vremena, koja se
gradi na ovaj nacin: 

🎁 haben ili sein (drugo mjesto u rečenici) + Partizip II na
samom kraju. 📢

Npr : 
🌞Ich bin gestern ins Kino gegangen und habe einen  Film

gesehen.

🎁sein ➡️uz glagole kretanja se koristi, tj; tamo gdje
guzovima mrdamo! 😁 



🙆‍♂️Partizip II može se završavati na -t i to su slabi
glagoli.

Ili : 
🙆‍♂️Partizip II može se završavati na -en i to su jaki

glagoli koji se nalaze u ➡️ tabelama 😁



👨‍🏫Glagol werden koristimo za građenje futura, a
značenje samog glagola je „postati“.



🌞Mujica wird einen Brief schreiben.

 Mujica će napisati jedno pismo.
Što prosto znači:

🙆‍♂️ Futur gradimo promjenom pomoćnog glagola
"werden" kroz rod i upotrebom infinitiva glavnog

glagola na kraj rečenice.



⚠️ Pomoćni glagoli  mogu stajati u rečenici sami za
sebe, na primjer⤵️
➡️ Ja imam psa.

Ich habe einen Hund.



➡️  Ja sam Šefika .
Ich bin Šefika.
➡️ Es wird kalt . 
 Postaje hladno.






LEKCIJA 10 👨‍🏫
STEPEN A1 🌞

👨‍🏫Dva najvažnija prijedloga za učenje su ➡️AN i IN...
Prijedlozi "an i in" mogu stajati uz padeže akuzativ i

dativ... 
Njemački prijedlozi an i in povezani su  s vremenom (tj;

temporalni su) i odgovaraju na pitanje:
☀️Wann - kada? 

🙆‍♂️Ako vas pita neko kada želite ići u kino, a vi želite
odgovoriti na primjer želite ići u subotu, potreban vam je

prijedlog "an". On se spaja s članom dana te će glasiti
🌞"am Samstag"....
To se izvodi kao:

➡️an (prijedlog) + dem (znači član u dativu; svi dani u
sedmici nose članove muškog roda) - am Samstag

👨‍🏫Isto tako, ako želite reći "ujutro", ista će stvar biti :
➡️  am Morgen, ili uveče am Abend...



⛔Prijedlog an spojit će se s članom i kada želite reći
datum na primjer:

➡️ am 15. Juli, am 15. Januar...

👨‍🏫Dakle, prijedlog an koristimo uz datume, dane u
sedmici te uz doba dana.

🌞Njemački prijedlozi: prijedlog "in" u dativu se koristi uz
godišnja doba te mjesece, a ponovno će doći do

spajanja prijedloga i člana u dativu te ćemo dobiti oblik
im:

➡️.... im Winter
➡️ .... im Juli

Zaključak :
🖐Prijedlog an u dativu u njemačkom jeziku, kao što smo

vidjeli, koristimo uz:
*doba dana

* dane
* datume

🖐Prijedlog in u dativu u njemačkom jeziku koristimo uz:
*mjesece

*godišnja doba 



Da se nadovežemo da se kod tačnog vremena sati koristi
UM: 

☀️UM - tačno vrijeme, um 2 Uhr itd...
Ako čujete: 

👨‍🏫Sofa/ Sessel steht an der Wand, nemojte misliti da
stoji na zidu nego posmatrate tu kao englesko "next to"

🙄 

Upamtite i neke bitne glagole uz AN⤵️ 
➡️grenzen an
➡️teilnehmen an
➡️ glauben an 
➡️ schreiben an 
➡️denken an 

Primjer: 
➡️ denken an⤵️

Pipa denkt oft an ihre alte Lehrerin. 
 Pipa misli na svoju staru profesoricu. 

➡️sich rächen an ⤵️
Šesto will sich an seinen Feinden rächen.

 Šesto se želi osvetiti svojim neprijateljima. 



STEPEN A1📢
 LEKCIJA 11 ✏



Za A1 su veoma bitni neki prijedlozi . Prvi od njih je: 



✅  "MIT" - sa;
Na primjer: 

➡️ "Das Kind geht mit dem Hund spazieren." 
 "Dijete šeta sa psom." 

➡️ "Ich schreibe gern mit dem Bleistift." 
"Rado pišem s olovkom." 



✅ Ima najčešću upotrebu uz prevozna sredstva;

 "mit dem Bus, mit dem Auto itd..." 



✅ "NACH" - zatim, poslije, nakon; 
➡️ "Nach dem Ausfüllen muss ich unterschreiben." 

"Poslije ispunjavanja moram potpisati." 



✅ "VOR" - prije, zatim;
➡️"Vor dem Essen soll man die Hände waschen." 

"Prije jela se trebaju ruke oprati." 



✅ "ZU" - prema, ka; 
➡️"Der Hund läuft zu dem Baum." 

 "Pas trči prema drvetu." 



⛔ Izuzetak: "zu Hause" - kod kuće. 

✅ "AUS" - IZ; 
 "Ich komme aus dem Iran."

"Dolazim iz Irana." 
➡️"Ich kome aus dem Garten." 

"Dolazim iz vrta." 

✅ "BEI" -  kod;
➡️"Joci bezahlt bei der Verkäuferin." 

"Joci plaća kod prodavačice." 

➡️"Ich habe kein Geld bei mir." 
"Nemam novaca kod sebe." 

✅"VON" - od;
➡️"Daniel geht von der Busstation nach Hause." 
"Daniel ide od autobuske stanice prema kući." 

✅DURCH - kroz;
➡️"Sie laufen durch den Regen." 

"Oni trče kroz kišu." 
➡️"Wir fahren durch den Tunnel." 

"Vozimo kroz tunel." 
Bez ovih prijedloga ne možete nikakvu komunikaciju ni

voditi. 🤷‍♂️



STEPEN A1 📢
 LEKCIJA 12✏ 

📢Rijec "Es" ...

🤷‍♂️Ja je zovem carobna riječ jer se može u puno
konteksta koristiti...

⛔ Koristimo je npr kod srednjeg roda da ne ponavljamo
istu stvar, ako se radi o nekom objektu.

Na primjer:
➡️"Hast du das Buch schon gelesen?" "Ich finde ES sehr

interessant." 🤷🏼‍♂️ 

Ili na primjer:
➡️"Ich kenne das Mädchen nicht gut, aber ich finde ES

sehr sympathisch." 🤷🏼‍♂️ 

⛔Ili kad koristimo kao u prevodu: "to";
➡️"Ich habe nicht viel bezahlt." 
"Es hat nur 20 Euro gekostet."  

✏"To je koštalo samo 20 Eura/ Koštalo je samo 20 €..." 
Ili :

"Du kochst sehr gut." 
"Es schmeckt mir wirklich sehr gut."



⛔Zatim kao neodređena zamjenica kod vremenskih
prilika, na primjer:



➡️ "Es regnet / Es schneit." 



⛔Kod vremenskih odrednica, djelova dana  i

godišnjih doba  ⤵️
✏"Es ist 10 Uhr." 



✏"Es ist noch sehr früh." 



✏"Es ist Sommer / Winter / Herbst."



Zatim uz ⛔ ES GIBT- ima, nalazi se;



➡️ "Es gibt in Italien viele Museen." 

➡️"Es gibt viele Angebote.
➡️Auf dem Land gibt es keine Kinos."



⛔Dalje za započinjanje rečenica sa neodređenim

licem, na primjer:
➡️"Es ist nicht gut für die Gesundheit, viel zu

rauchen." 
"Puno pušiti nije dobro za zdravlje." 

➡️"Es ist schön, dass du gekommen bist." 
"Lijepo je da si došla." 



➡️ "Es war interessant, mit ihm zu sprechen." 
"Bilo je interesatno, sa njim pričati." 

➡️"Es gefällt mir nicht, dass er zu viel arbeitet." 
"Ne sviđa mi se što on puno radi." 

⛔ Kod pasiva, kada nam nije subjekt/vrsilac radnje bitan
⤵️

➡️ "Es wird in dieser Straße ein neues Haus gebaut." 

🎺 Sa druge strane rečenice:
➡️ "Es ist heute ein schöner Tag." 

"Danas je lijep dan." 
➡️ "Es wird hier Deutsch gesprochen." 

 "Ovdje se priča njemački." 
➡️  "Es ist oft gesagt worden, dass" 

 Često je rečeno, da...

One su se mogle i napisati izostavljanjem es kao:
➡️"Heute ist ein schöner Tag." 

➡️"Hier wird Deutsch gesprochen." 
➡️ "Oft ist gesagt worden, dass ..." 



STEPEN A1 📢 
LEKCIJA 13 🌞

👨‍🏫Da bismo malo počeli rečenice sklapati pored padeža,
članova i prijedloga, moramo malo i licima pažnju

posvetiti.
Znamo svi kako ide nominativ za lica tj:

"Ich, du, er, sie, wir, Ihr, Sie..." 

⛔Pored toga , morate znati dativ , pa na primjer sad za
3 lice tj; ON:

U dativu kome, čemu -➡️njemu (IHM)
➡️"Ich gebe ihm das Buch." "Dajem MU knjigu." 

⛔U akuzativu kao objekt bi bio:
➡️ "IHN" -njega , ga (koga , šta,) akuzativ ...

➡️"Ich habe ihn gesehen." 
 "Vidio sam ga." 



⛔Tako i za lice ONA!
U dativu kome, čemu -njoj (ihr)

➡️"Ich gebe ihr das Buch." "Dajem joj knjigu." 

➡️A akuzativ je: 
➡️sie - nju (koga , šta) akuzativ ...

"Ich habe sie gesehen." 
"Vidio sam je/nju." 

⛔Mit uvijek ide sa dativom pa će biti:
 "mit ihm (sa njim)" 
 "mit ihr (s njom)" 

➡️Ohne ide ide uz akuzativ pa bude ohne ihn(bez
njega) , ohne sie (bez nje)

Za JA i TI je lakše :
Dativ ➡️MIR , DIR✅

Akuzativ ➡️ MICH , DICH✅



Pa sada kratki presjek ⤵️



ich – mir ➡️(ja – meni,mi)
du – dir ➡️ (ti – tebi, ti)

er – ihm ➡️(on – njemu, mu)
sie – ihr ➡️(ona – njoj, joj)

es – ihm ➡️ (ono – njemu, mu)
wir – uns ➡️ (mi – nama, nam)
ihr – euch ➡️ (vi – vama, vam)
sie – ihnen ➡️ (oni – njima, im)

Sie – Ihnen ➡️ (Vi – ⛔ oblik iz poštovanja – Vama, Vam)



STEPEN A1 🌞
LEKCIJA 14 👨‍🏫

👨‍🏫 Pored već spomenutih  "AN i IN" učimo još neke
prijedloge  vremenskih odrednica:

Na primjer 🔥AB se koristi:
da označimo početak neke aktivnosti izražene u toj

rečenici:
🌞"Ab 9. Mai habe ich einen neuen Job." 

"Od 9. maja imam novi posao." 

🌞"Ab morgen will ich nicht mehr rauchen." 
"Od sutra prestajem da pušim." 

⚠️ Kod ab je bitno da se ovim aktivnostima ne zna kraj,
samo početak, i kad se početak naglašava.

💡 Ukoliko znamo i želimo izraziti početak i kraj nekog
vremenskog perioda, onda ćemo koristiti

🔥 VON ... BIS - od....do

👨‍🏫VON... BIS se koristi da izrazi početak i kraj jednog
vremenskog perioda. 

Na primjer: 
🌞 "Ich arbeite von 9 bis 17 Uhr." 

"Radim od 9 do 17 časova. "



🌞"Vom 26. Juli bis zum 15. August bin ich im Urlaub." 
"Na odmoru sam od 10. do 17. avgusta." 

💡Kad označavamo samo "do" 
🌞"Bis 14 Uhr habe ich frei." 
"Do 14 sati  sam slobodan." 

👨‍🏫 Meni najdraži prijedlog je "seit" i on se koristi da
izrazi radnju započetu u prošlosti, ali koja i dalje traje. 

🙆‍♂️"Seit einem Jahr bin ich verheiratet." 
"Već godinu dana sam u braku/ ozenjen." 

🙆‍♂️"Ich wohne in  Frankfurt seit 2006." "Živim u
Frankfurtu od 2006. godine" 

😇 Kao što se primjeti iz primjera,  i prijedlog "SEIT"
zahtjeva dativ.🙆‍♂️😄



STEPEN A1 😇
LEKCIJA 15👨‍🏫



Kako izgleda jedan tekst na A1 nivou? 



To je izražavanje na nekom osnovnom nivou i bez puno

veznika, pojavljuju se najčešće:
➡️ UND, DENN, ABER...🤷🏼‍♂️

Kako to izgleda kroz rečenice pokazuje sad slijedeći text: 



🌞"Hallo! Ich bin Tom Maier." 
"Zdravo ! Ja sam Tom Majer." 

🌞"Ich bin 13 Jahre alt und Schüler." 
"Imam 13 godina i učenik sam." 

🌞"In der Schule mag ich besonders Englisch, Französisch
und Sport." 

"U školi volim naročito Engleski, Francuski i Sport." 



🌞"Meine Lehrer sind sehr nett." 
"Moji učitelji su veoma fini." 

🌞 "Ich wohne in Stuttgart, Bahnhofstraße 20, 70001
Stuttgart." 

Živim u Stuttgartu, u Bahnhofstrasse 20, 70001
Stutgart."



🌞" Ich habe ein Handy! Die Handy-Nummer ist
1234/567890."
" Imam mobitel.

Broj mobitela je 1234/567890."

🌞"Meine Hobbys sind Fußball, Schwimmen und
Computerspiele." 

"Moji hobiji su fudbal, plivanje i kompjuterske igre." 
🌞"Mein Vater ist Zahnarzt von Beruf, meine Mutter ist

Zahnärztin." 
"Moj otac je zubar po profesiji, moja majka je

zubarka." 
🌞 "Meine Eltern haben eine Zahnarztpraxis in der

Königstraße in Stuttgart." 
"Moji roditelji imaju stomatološku praksu u ulici

Königstrasse u Stutgartu." 

🌞"Ich habe einen Bruder und eine Schwester." 
"Imam jednog brata i jednu sestru." 

🌞 "Mein Bruder ist 20 Jahre alt und möchte auch
Zahnarzt werden." 

"Moj brat ima 20 godina i želio bi postati također
stomatolog." 



🌞"Er studiert Zahnmedizin." 
"On studira stomatologiju."

 
🌞 "Meine Schwester möchte Tierärztin werden." 

"Moja sestra bi željela veterinarka postati." 

🌞"Sie studiert noch nicht, denn sie ist erst 16 Jahre
alt." "Ona ne studira još jer ima 16 godina." 



Lekcija 16🙆‍♂️
STEPEN A1 😇

✅ Komparacija pridjeva... 
Kod komparacije pridjeva imamo 3 oblika: 

⛔1) POZITIV
Pozitiv je osnovni oblik pridjeva, Na primjer: ➡️ schön,

schnell, gut, klein.
- lijep, brz, dobar, malen...

Poređenje vršimo u pozitivu uz pomoć izraza:

⚡so…wie
⚡ ebenso……wie, 
⚡genauso…wie

➡️ "Mein Auto ist ebenso schnell wie dein Auto." 
"Moj auto je isto toliko brz kao tvoj auto." 

➡️"Unser Haus ist genauso groß wie euer Haus." 
"Naša kuća je isto toliko velika kao vaša kuća." 

➡️"Dein Kind ist so alt wie mein Kind." 
"Tvoje dijete je isto toliko staro kao moje dijete." 

⛔2) KOMPARATIV



⛔2) KOMPARATIV

✅U komparativu na osnovni oblik pridjeva dodajemo
– er :

⚡klein – kleiner 
(mali-manji); 

⚡schnell – schneller 
(brz-brži);

⚡schön – schöner 
(lijep – lijepši)

➡️"Deine Wohnung ist schöner als unsere Wohnung." 
"Tvoj stan je lijepši od našeg stana." 



⛔3) SUPERLATIV

Superlativ možemo graditi na dva načina:

⚡am + pridjev na koji dodajemo – sten ili –esten:
⚡am schönsten; am billigsten, am neuesten,

➡️"Ines ist am schnellsten." "Ines je najbrža." 

Drugi način je :
✅der,die,das + pridjev na koji dodajemo nastavke -ste ili

-este:

✅der, die, das schönste; der,die,das süßeste, der,die,das
kleinste itd.

➡️"Deine Wohnung ist die schönste." 

Samo nepravilni oblici pridjeva se uče napamet! 📢



Lekcija 17 😇 
STEPEN A1 🌞 

✅NEGACIJA SA NICHT I KEIN 
👨‍🏫Negacija imenica se vrši sa KEIN....

Negaciju vršimo uz pomoć riječi ➡️kein, keine:
👨‍🏫"Pipa kocht Suppe." 

👨‍🏫 "Pipa kocht keine Suppe." 

👨‍🏫"Das ist ein Affe." 
👨‍🏫"Das ist kein Affe." 

👨‍🏫"Robert hat ein Auto." 
👨‍🏫"Robert hat kein Auto." 

➡️U ostalim slučajevima ide sa nicht, na primjer:

🌞"Er hat gestern gearbeitet." 
"Er hat gestern nicht gearbeitet." 

➡️Kod glagola sa prefiksom nicht treba da stoji na
kraju ispred odvojivog prefiksa:

👨‍🏫"Ich fahre heute weg." 
 "Ich fahre heute NICHT weg." 



➡️ U rečenicama sa modalnim glagolom ili u futuru
nicht stoji isto pri kraju ispred samostalnog glagola:



👨‍🏫"Ich will heute wegfahren." "Ich will heute NICHT

wegfahren." 



🤷🏼‍♂️osobna imena negiramo kao:
🙆‍♂️"Das ist Peter." 

🙆‍♂️"Das ist nicht Peter." 



🙆‍♂️"Das ist Monikas Kind." 
🙆‍♂️ "Das ist nicht Monikas Kind." 



🤷🏼‍♂️Negacija posesivnih zamjenica ide kao:

☀️"Das ist meine Schwester." 
☀️ "Das ist nicht meine Schwester." 



🤷🏼‍♂️Ponekad ako se radi o naglašenoj negaciji tj;

negaciji imenica sa određenim članom onda može ići :
🌞"Sie hat nicht den Tisch bestellt." 



🌞"Wir haben nicht das Auto gesehen." 



 



STEPEN A1 
📢 LEKCIJA 18🤘

👨‍🏫Ova lekcija donosi dativ i pregršt vokabulara koji
ćemo pamtiti sa ovim padežom i koji će  nam značajno

koristiti.
Dativ koristimo za stanje mirovanja ...

Na primjer ako imamo rečenicu: 
"Mobitel stoji na stolu." Biti će:

✅"Das Handy liegt auf dem Tisch." 
Imenica der Tisch je muškog roda, a njen oblik u dativu

glasi „dem Tisch“.

Da vas ne zbuni da se propozicija i član  često spajaju, 
 pa oblici prelaze u skraćenice kao sto imamo:

🌞in+dem=im, 
☀️an+dem=am, 
🌞vor+dem=vorm,

🌞 hinter+dem=hinterm,
☀️unter+dem= unterm

📢Zato biva :
🌞"Das Essen ist im Kühlschrank." 

➡️"Jelo je u frižideru." 
🌞"Die Frau sitzt im Auto." 
➡️"Žena sjedi u autu." 





⛔Za kuću pamtimo i uz to malo vokabulara:

☀️im Flur – na hodniku
☀️im Treppenhaus – na stepeništu
☀️auf der Treppe – na stepenici
☀️in der Wohnung – u stanu
☀️im Haus – u kući

☀️in der Küche- u kuhinji
☀️im Bad/Badezimmer – u kupatilu
☀️im Schlafzimmer – u spavaćoj sobi
☀️im Kinderzimmer – u dječijoj sobi

☀️im Zimmer – u sobi





📢U sobi možemo naći puno primjena dativa:
🌞in der Schachtel – u kutiji

🌞unter dem Tisch – ispod Stola
🌞über dem Tisch – iznad stola

🌞neben dem Tisch – pored stola
🌞an der Wand – na zidu 

🌞vor dem Tisch – ispred stola
🌞auf der Couch – na  kauču

🌞auf dem Sofa – na sofi/kauču
🌞im Sessel – u fotelji






🌞auf dem Stuhl – na stolici
🌞am Computer – za kompjuterom

🌞am Tisch – za stolom
🌞im Regal – u regalu

🌞auf dem Tisch – na stolu
🌞zwischen den Stühlen – između stolica

Zatim :
🌞in der Stadt – u gradu

🌞im Supermarkt – u supermarketu
🌞im Laden – u trgovini /prodavnici

🌞im Geschäft – u trgovini
🌞im Kaufhaus – u robnoj kući

🌞in der Schule – u školi
🌞vor der Schule – ispred škole

🌞hinter dem Schrank – iza ormara

⛔Korisno je još:
☀️in der Firma – u firmi
☀️im Auto – u autu
☀️zu Hause – kod kuće
☀️im Kurs – na kursu

☀️im Unterricht – na nastavi
☀️Im Urlaub-na godišnjem

ć ž f



📢Zato ako hoćemo da kažemo da sam u firmi , onda
kažemo:

🔥"Ich bin in der Firma." 
Ili "Djeca su u školi." ✅

🔥"Die Kinder sind in der Schule." 
🔥"Joci ist zu Hause." 
➡️ "Joci je kući." ✅

🔥"Wir sitzen am Tisch." 
➡️"Sjedimo za stolom." ✅

🔥"Unser Auto steht vor dem Haus." 
➡️"Naše auto stoji ispred kuće." ✅

🔥"Meine Mutter kocht in der Küche." 
➡️"Moja majka kuha u kuhinji." ✅



LEKCIJA 19👨‍🏫
STEPEN A1🌞 

👨‍🏫Jedno od najlakših vremena je futur.
Moramo samo znati kako baratati s njim jer smo rekli i

da prezentom se može ponekad budućnost iskazati.
👨‍🏫Futur I koristimo za izražavanje:

🎁Pretpostavki:
🌞"Der Patient ist sehr krank und wird wahrscheinlich

sterben." 
➡️"Pacijent je veoma bolestan i vjerovatno će umrijeti." 

🎁Obećanja:
🌞"Mein Sohn wird endlich das Rauchen aufgeben." 
➡️"Moj sin će konačno prestati sa pušenjem." 

🎁Prognoza:
🌞"Morgen wird es wahrscheinlich regnen." 
➡️"Sutra će vjerovatno padati kiša." 

🎁Planova:
🌞"Ich werde bald eine Arbeit finden." 
➡️"Uskoro ću naći jedan posao." 

🎁Zahtjeva (alternativa za imperativ):
🌞Du wirst sofort deine Hausaufgaben machen.
➡️Uradit ces istog trena svoje domace zadatke.



LEKCIJA 20 🌞
STEPEN A1🎁 

🙆‍♂️ Glagoli u njemačkom se svrstavaju u više grupa,
kad se provježbaju primjeri iz svake grupe, nema
potrebe učiti napamet njihove oblike jer se uče po

grupama ...

Bitno je razlikovati :
👨‍🏫SLABI GLAGOLI (PRAVILNI) oni pri konjugaciji ne

mijenjaju glagolsku osnovu, na primjer:

☀️infinitiv -> sagen
☀️prezent -> er sagt
☀️preterit -> er sagte

☀️perfekt -> er hat gesagt

👨‍🏫 JAKI (NEPRAVILNI) GLAGOLI pri konjugaciji
mijenjaju glagolsku osnovu pa imamo kao primjer:

☀️infinitiv -> nehmen
☀️prezent -> er nimmt
☀️preterit -> er nahm

☀️perfekt -> er hat genommen



⛔SLABI GLAGOLI:
☀️ glagoli koji završavaju na -eln, -ern, -ieren, -igen, -

lichen
☀️ glagoli izvedeni od imenica ili pridjeva:

 na primjer ➡️ "texten, filmen, stärken, verkleinern" 

Provježbajte pa ćete vidjeti da se konjugiraju slično.

⛔ E sad nam ostaju još:
JAKI GLAGOLI i oni mjenjaju glagolsku osnovu na više

načina, po ovim grupama i ulčite glagole mijenjati jer se
lakše pamte, a promjene bivaju svrstane u ove grupe:

👨‍🏫 ei -> i -> i beißen, biss, gebissen
👨‍🏫 ei -> ie -> ie bleiben, blieb, geblieben
👨‍🏫 ie -> o -> o fließen, floss, geflossen
👨‍🏫 a -> ie -> a lassen, ließ, gelassen
👨‍🏫 a -> i -> a fangen, fing, gefangen

👨‍🏫 a -> u -> a waschen, wusch, gewaschen
👨‍🏫 e -> a -> e npr. essen, aß, gegessen
👨‍🏫 i -> a -> u finden, fand, gefunden

👨‍🏫 e -> a -> o sprechen, sprach, gesprochen
👨‍🏫 i -> a -> e sitzen, saß, gesessen

Ako uzmete par sličnih primjera, vidite kako je lakše učiti
po grupama, a ne pojedinačno glagole...



STEPEN A1 📢 
LEKCIJA 21 👨‍🏫 

⛔ Modalnih glagola ima šest i moraju se znati jer su
bitni, pomažu uvijek. To su:

⛔ dürfen (smjeti)
Koristimo kad se izražava da je nešto dozvoljeno pa

kažemo:
🌞"Mit 18 Jahren darf man in Bosnien wählen." 
➡️"Sa 18 godina se može glasati u Bosni." 

⛔ Za zabrane : 
🌞"Hier darf man nicht rauchen." 
➡️"Ovdje se ne smije pušiti." 

Za kratka pitanja:
🌞"Darf ich Ihnen etwas zu trinken anbieten?" 

➡️"Mogu/smijem li vam ponuditi da nešto popijete." 



⛔ Dalje können (moći)
🔥Za sposobnost:

🌞 "Ich kann Gitarre spielen." 
➡️"Znam svirati gitaru." 

🔥Mogućnosti: 
🌞"In Deutschland kann man gutes Bier kaufen." 
➡️"U Njemačkoj se može kupiti dobro pivo." 

🔥Za dozvole:
🌞"Du kannst gerne mein Auto leihen." 
☀️"Možeš moje auto posuditi." 

⛔ müssen (morati)       
Obaveze, naređenja od nekog:

🌞 "Ich muss diese Tabletten gegen meinen Bluthochdruck
nehmen." "Das hat der Arzt gesagt." 

➡️"Moram ove tablete protiv visokog pritiska popiti." "To
mi je doktor rekao." 

🌞"Morgen habe ich eine Prüfung in Mathematik." "Ich
muss noch viel üben." 

➡️"Sutra imam jedan ispit iz matematike." "Moram jos
puno vježbati." 



⛔ sollen  (trebati)
Za savjete i preporuke:            

🌞"Der Arzt sagt, ich soll mehr Sport treiben." 
➡️"Doktor mi je rekao da trebam više se baviti sportom." 

🔥Za moralne obaveze:
🌞 "Man soll nicht lügen." 
➡️"Ne treba se lagati." 

⛔wollen (željeti)
🔥Za planove i namjere

🌞 "Im Sommer wollen wir nach Spanien fliegen." Ich will
Medizin studieren."

➡️" U ljeto hoćemo (želimo) ići u Španiju." "Ja hoću/želim
medicinu studirat."



⛔ mögen (voljeti)

🔥Za naše ukuse:
🌞 "Ich mag Bier." "Ich mag Pizaa." "Ich mag kein

Fleisch." ➡️"Volim pivo, volim picu, ne volim meso." 

⛔ möchten                          
„möchten“ je znači forma mögen-a u  Konjunktivu II.

Koristimo
🔥 kada izražavamo želju

🌞 "Ich möchte bitte ein Kilo Bananen." "Ich möchte
jetzt gern schlafen."  

➡️"Želio bih molim vas kilo banana." 
➡️ "Želio bih sada rado spavati." 

     
⛔Za planove i namjere:

🌞 "Ich möchte mir ein neues Auto kaufen." 
➡️"Želio bih sebi kupiti jedno auto." 



LEKCIJA 22🔥
STEPEN A1 🌞

W - PITANJA ☺
Upitne rečenice možemo postaviti sa:

👨‍🏫 WAS - ŠTA
🌞"Was machst du?" 

"Šta radis?" 

👨‍🏫 WO - GDJE
- stanje mirovanja

- odgovaramo u dativu
🌞"Wo bist du?" 

➡️"Ich bin im Kino..." 
➡️"Ich bin im Zimmer..." 

👨‍🏫WOHIN - KUDA
- kretanje

- odgovor u akuzativu
🌞"Wohin gehst du?" 
➡️"Ich gehe INS Kino." 😀

👨‍🏫WOHER - ODAKLE
🌞"Woher kommst du?" 

➡️ "Ich komme aus Bosnien." 



👨‍🏫 WANN - KADA 
🌞Wann bist du geboren?

 "Kada si rođen?" 

👨‍🏫 WARUM - ZASTO
🌞"Warum kommst du nicht?" 

"Zašto ne dođeš?" 

⚠️ Osim ovih, veoma je važno da se zapamti riječ - "Wer" 

🌞Wer - ko
Sad na primjer:

🌞"Wer geht jeden Tag mit Freunden ins Café?" 
➡️"Ko svakog dana ide sa prijateljima u kafić?" 

💡Wer je upitna riječ, koja se također deklinira, tj mjenja
po padežima u njemačkom.



E sad:
👨‍🏫 Genitiv

🔥Wessen – čiji
🌞"Wessen Buch ist das?" 
➡️"Čija je ovo knjiga?" 



👨‍🏫 Dativ 

🔥 Wem – kome
🌞"Wem gehört dieses Buch?" 
➡️ "Kome pripada knjiga?" 



👨‍🏫 Akuzativ 
🔥Wen - koga

🌞"Wen will er sehen?" 
"Koga zeli on vidjeti?" 






Lekcija 23 🌞
Stepen A1 👨‍🏫 



Ono što je srž da naučite: 



✅PRISVOJNE ZAMJENICE u njemačkom  su: 



1. Mein(moj) 
2. Dein (tvoj) 

3. Sein (njegov) 
1. Unser(naš) 
2. Euer(vaš) 
3. Ihr(njihov) 



✅Lične zamjenice u DATIVU:



🌞 mir - meni 

🌞dir - tebi 
🌞ihm - njemu 

🌞 ihr - njoj 
🌞 uns - nama 
🌞euch - vama 
🌞ihnen - njima 
🌞Ihnen - Vama








✅Lične zamjenice u AKUZATIVU:
🌞mich - mene 
🌞 dich - tebe 
🌞ihn - njega 
🌞 sie - nju 

🌞 uns - nas 
🌞 euch - vas 
🌞 sie - njih 
🌞 Sie - Vas 






Stepen A1📢  
Lekcija 24 ✏

Kada se izražava budućnost, nema potrebe govoriti: 
⛔ "Morgen werde ich ein neues Leben beginnen." 

Kažete: 

👨‍🏫"Morgen beginne ich ein neues Leben." 

Kroz sadašnjost smo istakli budućnost jer imamo prilog
vremena "Morgen" i tako nam je određeno, da je u

pitanju bliža budućnost🤷🏼‍♂️📸 

Tako je i u slučaju sa i ne toliko blizoj budućnosti: 
👨‍🏫 "Ich fahre nächstes Jahr wieder nach Deutschland." 

 
Imamo opet vremensku odrednicu! ⛔ 

☀️ Kao što smo naučili, Futur I se uglavnom koristi za
izražavanje:

Pretpostavki📯 
Prognoza📯 
Obećanja📯 

 Planova 🤷🏼‍♂️📸 



Lekcija 25 🌞 
STEPEN A1 👨‍🏫

⛔ WEIL I DENN su uzročni veznici.
Veznici nam služe da uvežemo proste relenice u jednu

složenu.
📸 Denn je veznik nulte pozicije, a weil pomjera glagol na

zadnje mjesto.

Pogledajmo sad :
✅denn (=…jer, zato ):

 "Ich muss mich beeilen." 
"Meine Mutter wartet auf mich." 

"Moram požuriti." 
"Moja mama me čeka." 

E sad , ovo spajamo sa DENN kao: 
👨‍🏫 "Ich muss mich beeilen, denn meine Mutter wartet

auf mich." 
"Moram požuriti jer me moja mama čeka" 



✅weil (zato što) 
🐒 "Ich gehe nicht zur Arbeit." "Ich bin krank." 

"Ne idem na posao." "Ja sam bolestan." 

Zato bude :
📢"Ich gehe nicht zur Arbeit, weil ich krank bin." 
"Ne idem na posao zato što/ jer sam bolestan." 

🤘 DENN je bitan veznik za A1 stepen, ali nije na odmet ni
WEIL spomenuti. 


